
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Filipa Libickiego 

na 2. posiedzeniu Senatu 

w dniu 8 grudnia 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do pełnomocnika rządu do spraw osób niepełnosprawnych Pawła Wdówika, do 

minister zdrowia Ewy Krajewskiej oraz do szefa Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych Michała 

Kuczmierowskiego 

Szanowni Państwo! 

Środowisko osób z niepełnosprawnościami jest zaniepokojone faktem zakupu przez agencję rezerw 

strategicznych większej liczby aparatów słuchowych w ramach uruchamianej przez pełnomocnika rządu do 

spraw osób niepełnosprawnych wypożyczalni sprzętu rehabilitacyjnego dla osób z niepełnosprawnością. 

Środowisko to zwraca uwagę na fakt, iż aparaty słuchowe są sprzętem, który musi być precyzyjnie 

sprofilowany pod potrzeby konkretnego użytkownika. 

W związku z tym proszę o odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Czym Rządowa Agencja Rezerw Strategicznych uzasadnia zakup aparatów słuchowych? To wyroby 

medyczne, które wymagają indywidualnego dopasowania do anatomii i wady słuchu niedosłyszącego 

pacjenta. Wymaga to wielu wizyt i ciągłej opieki specjalisty, tj. protetyka słuchu (analogia do okularów, 

których szkła wymagają indywidualnego dopasowania, lub protez zębowych). Dlaczego nikt tego nie 

konsultował ze specjalistami tej branży (protetykami słuchu i lekarzami laryngologami)? 

2. Czy został ogłoszony przetarg na zakup aparatów słuchowych? Jakim kryterium kierowali się 

decydenci, kupując konkretne marki i modele aparatów słuchowych? 

3. Czy decydenci mają świadomość, że technologia aparatów słuchowych zmienia się bardzo szybko? 

W ciągu roku powstają nowe rozwiązania i zakupiony w ubiegłym roku sprzęt już teraz jest przestarzały. 

Niektóre modele zostaną wkrótce wycofane z produkcji. 

4. Czy została zapewniona opieka rehabilitacyjna nad pacjentem niedosłyszącym? Kto ma wytłumaczyć 

pacjentowi obsługę aparatu? Kto bierze odpowiedzialność za wybór modelu? 

5. Czy wypożyczalnia będzie zatrudniała protetyków słuchu i ponosiła dodatkowe koszty obsługi pacjenta 

niedosłyszącego? 

6. Czy ktoś, kto informuje, że „do wniosku należy załączyć zlecenia na wyroby medyczne wystawione 

przez lekarza specjalistę”, ma świadomość, że aparat słuchowy to nie towar wydany z półki na podstawie 

koloru czy kształtu? 

7. Kto będzie ponosił koszty naprawy wypożyczonych aparatów słuchowych? 

Proszę o wyczerpujące odpowiedzi na moje pytania. 

Z wyrazami szacunku 

Jan Filip Libicki 

senator RP 


